
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 5. januar 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 191 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 191:  

”Statsminister Lars Løkke Rasmussen udtalte før valget, at Sundhedsstyrelsen efter-

hånden havde for meget magt specielt i forhold til specialeplanlægningen. Vil mini-

steren i det lys arbejde for, at der kommer større politisk indflydelse på, hvordan spe-

cialerne fordeles i Danmark? Der henvises til artiklen ”Lars Løkke vil stække Sund-

hedsstyrelsens magt”, der blev bragt på politiken.dk den 14. januar 2015.” 

 

Svar: 

Med sundhedsloven fra 2007 fik Sundhedsstyrelsen øgede beføjelser til at fastsætte 

krav til kvaliteten af de mest specialiserede behandlinger på sygehusene. Formålet 

var at sikre borgerne ensartet behandling af høj kvalitet for de mest specialiserede 

behandlinger, uanset tid og sted. 

 

Det er min tilgang, at de initiativer vi tager for at styrke kvaliteten i sundhedsvæsnet 

er baseret på fakta, evidens og åbenhed. Det gælder også i forhold til specialeplan-

lægningen. Det er i den forbindelse naturligvis vigtigt, at Sundhedsstyrelsen er parat 

til at gå i dialog om de beslutninger, styrelsen træffer, og at der er den fornødne 

åbenhed om beslutningsgrundlaget.  

 

Jeg har på den baggrund en forventning om, at den konkrete placering og fordeling af 

de specialiserede funktioner bygger på faglighed, gennemsigtighed og forståelse for 

regionale behov.   

 

 

Med venlig hilsen 
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